
25. februar 2010

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 
Landsstyret:

Spørgsmål: Har Naalakkersuisut vilje til at arbejde for at få flyttet heleporten i Qaqortoq til 
et mere ubeboet område?

(Medlemmer af Inatsisartut Finn Karlsen, Siverth K. Heilmann, Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

Som bekendt har man i Kommune Kujalleq opnået enighed om at frede spørgsmålet om 
infrastrukturen på lufttrafikken i Sydgrønland og denne gælder for en periode på 10 år.

Dette respekterer vi fra ATASSUT og er tilfredse med at man har kunnet opnå sådan en enighed, 
men under vores ophold i Sydgrønland har vi erfaret at det for mange af borgerne i Qaqortoq er et 
problem at heleporten er midt i beboet område.

Idet heleporten bliver anvendt stort set hver dag, bliver borgerne, især dem der bor tæt på heleporten 
udsat for forurening, støjforurening og rystelser i hjemmene, og eftersom vi mener at problemets 
omfang er så stort at der må iværksættes en holdbar løsning spørger vi hermed Naalakkersuisut om 
Naalakkersuisut har vilje til at arbejde for at få flyttet heleporten i Qaqortoq til et mere ubeboet 
område.

Med venlig hilsen

Medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT
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